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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXII/13 

 

z obrad trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która odbyła się w 

dniu 23 maja 2013 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Bolesław Zemła. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  a 

zakończyła o godz. 21
10

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości.  

5. Podjęcie stanowiska w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Cieszyna do 

dokonania darowizny na rzecz Skarbu Państwa 

6. Inauguracja działalności Transgranicznego Parlamentu Młodzieży wyłonionego w 

ramach projektu Transgranicznego Centrum Wolontariatu w Cieszynie - godz. 

15
00

 sala restauracji „Pod Brunatnym Jeleniem”. 

7. Informacja o wynikach z przeprowadzonej debaty na temat sportu w Cieszynie. 

8. Informacja o wyniku naboru do przedszkoli publicznych na rok szkolny 

2013/2014. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1.w  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy części działki nr 48/2 obr. 44 położonej w rejonie 

ul. Miarki w Cieszynie, 

9.2.wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy działki nr 3/329 obr. 69 położonej przy ul. Narcyzów w 

Cieszynie. 

9.3.przekazania środków finansowych dla Policji, 

9.4.zmiany budżetu Miasta na 2013 rok, 

9.5.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 - 

2025. 

10. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami Rady. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

12. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 

x x x 

 

Przebieg obrad 

 

Ad 1. 
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Trzydziestą  drugą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Pan Bolesław Zemła. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 

radnych. 

Przewodniczący Rady przywitał Pana Jana Kielocha Komendanta Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie, Burmistrza Miasta Cieszyna p. Mieczysława 

Szczurka,  I Z-cę Burmistrza Miasta p. Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta p. Adama 

Swakonia, Sekretarza Miasta p. Stanisława Kaweckiego, dyrektorów miejskich jednostek 

organizacyjnych, naczelników wydziałów Urzędu Miejskiego, przedstawicieli prasy lokalnej 

oraz publiczność. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do porządku obrad. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 3. 

 

Bolesław Zemła -  zapytał o uwagi do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 25 kwietnia  

2013 roku. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu p. Janowi Kielochowi Komendantowi Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie. 

 

Jan Kieloch – w swoim wystąpieniu zwrócił się do Rady Miejskiej o upoważnienie przez 

Radę Burmistrza Miasta Cieszyna do dokonania na rzecz Skarbu Państwa darowizny działek 

wymienionych w uchwale Rady z dnia 26 kwietnia 2012 roku, na których  planowana jest 

budowa nowej siedziby Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie. 

Obecna siedziba PSP znajduje się w dzierżawionych pomieszczeniach po byłej zakładowej 

straży pożarnej PPG Polifarb Cieszyn. PSP ponosi wysokie koszty utrzymania tych 

pomieszczeń, a i sama lokalizacja Komendy nie jest optymalna. Mienie we władaniu Skarbu 

Państwa przy ul. Wojska Polskiego, które Straż posiada w trwałym zarządzie, chciałaby 

zamienić za działki przy ul. Motokrosowej. Istnieje możliwość uzyskania środków na budowę 

nowej siedziby od Wojewody, ale Komenda musi być właścicielem terenu, najpóźniej do 

końca czerwca br. ponieważ już w lipcu jest tworzony przyszłoroczny budżet operacyjny. Na 

zakończenie jeszcze raz zwrócił się do Rady Miejskiej z prośbą o upoważnienie Burmistrza 

Miasta do rozpoczęcia procedury przekazania działek. 

 

Bolesław Zemła – złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad stanowiska Rady 

Miejskiej w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Cieszyna do dokonania darowizny na 

rzecz Skarbu Państwa i poddał go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie, 20 głosami za. 
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Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przestawił projekt stanowiska w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta 

Cieszyna do dokonania darowizny na rzecz Skarbu Państwa i poddał go pod głosowanie.  

 

Rada jednogłośnie, 20 głosami za przyjęła stanowisko w sprawie upoważnienia Burmistrza 

Miasta Cieszyna do dokonania darowizny na rzecz Skarbu Państwa. 

 

Ad 6. 

 

Rada udała się do sali restauracji „Pod Brunatnym Jeleniem”, gdzie odbyła się inauguracja 

działalności Transgranicznego Parlamentu Młodzieży, wyłonionego w ramach projektu 

Transgranicznego Centrum Wolontariatu w Cieszynie. 

Celem spotkania było przedstawienie założeń Transgranicznego Parlamentu Młodzieży; 

„Obywatele, czy konsumenci – Cieszyn młodego pokolenia”. 

Spotkanie przebiegało wg następującego porządku: 

1. Przywitanie zebranych przez Przewodniczącego Rady Miejskiej Cieszyna p. 

Bolesława Zemłę. 

2. Projekcja filmu „Wehikuł czasu”, przedstawiającego historię miasta. 

3. Słowo do młodych i nie tylko. Cieszyn – miasto młode w każdym wieku, wystąpienie 

p. Michała Palucha. 

4. Prezentacja struktury i funkcji Transgranicznego Parlamentu Młodzieży. Wręczenie 

wyróżnień i podręczników dla Wolontariuszy TCW, wystąpienie p. Wojciecha 

Szczurka. 

5. Prezentacja metodologicznych podstaw badania KAMAMI 2013 i przyszłych 

parlamentarzystów, wystąpienie p. Krzysztofa Kuli. 

6. Dyskusja obejmowała takie zagadnienia jak: 

- jak młodzież może wpłynąć na decyzyjność radnych, 

- czy młodzi parlamentarzyści będą mogli brać udział w pracach komisji, 

- czy radny potrzebuje konsultacji młodych, 

- czy Transgraniczny Parlament może stać się pierwszym oficjalnym ciałem 

administracyjnym dwóch Cieszynów, 

- jakie są wyzwania czasów dla rządzących miastem w najbliższych latach, 

- rola szkoły w procesie rozwoju młodzieżowych inicjatyw obywatelskich. 

      7. Zakończenie spotkania i podsumowanie, I Z-ca Burmistrza Miasta p. Jan Matuszek. 

 

Na zakończenie spotkania wykonano wspólne zdjęcie pamiątkowe. 

 

Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – otworzył dyskusję w pkt 7 porządku obrad. Poinformował, że materiał, 

który radni otrzymali do tego punktu obrad zawiera zestawienie wniosków, które wypłynęły 

podczas debaty na temat sportu w Cieszynie. Wnioski te opracowała Komisja Oświaty, 

Kultury i Sportu i przedkłada je Radzie do dyskusji. 

 

Eugeniusz Raabe – omówił wykaz wniosków, które Komisja akceptowała i przekazała 

Prezydium Rady. Wnioski zostały sformułowane na podstawie odsłuchanego nagrania debaty.  

Do każdego wniosku została zaproponowana osoba, która posiada kompetencje do podjęcia 

działań w danym zakresie. Debata przebiegała wokół 3 podstawowych tematów tj. stan 

wykorzystania i dostępność miejskich obiektów sportowych, finansowanie sportu w latach 
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2010 – 2012 i kierunki rozwoju cieszyńskiego sportu. Wnioski zostały podzielone na 4 

kategorie tj. dot. spraw legislacyjnych, finansów, inwestycji i spraw organizacyjnych. 

Niektóre wnioski wydają się od razu trudne do zaakceptowania np. dot. stworzenia przez AZS 

wspólnie z MOSiR-em centrum  ośrodka sportu akademickiego w sportach lodowych,  

dostępnego dla wszystkich.  

Wykaz wniosków stanowi załącznik do protokołu.  

 

Bolesław Zemła – zaproponował, aby Rada podjęła decyzję, które wnioski skierowane 

zostaną do realizacji do Burmistrza Miasta. Po zapoznaniu się z wnioskami Burmistrz Miasta 

poinformuje Radę, które z zaproponowanych wniosków będzie można zrealizować. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż jej zdaniem nie wszystkie wnioski nadają się do realizacji. 

Działania w sporcie należy rozpocząć od rekreacji masowej. Priorytetem powinno być 

budowanie stylu życia w oparciu o sport masowy. Należy rozwijać dziedziny uniwersalne w 

sporcie. 

 

Eugeniusz Raabe – wyjaśnił, że intencją Prezydium było przekazanie Radzie zestawu 

wniosków, ogólnie określonego,  ponieważ w takiej formie wnioski te były składane w czasie 

debaty. Wnioski  na pewno będzie jeszcze dookreślał Burmistrz Miasta.  Najważniejsze jest 

żeby ustalić harmonogram  prac nad tymi wnioskami, przyjąć termin zakończenia tych prac.  

 

Janina Cichomska – przedstawiła wniosek Komisji Zdrowia, aby Rada Miejska Cieszyna 

wytyczając kierunki rozwoju cieszyńskiego sportu uwzględniła zapisy ogólnonarodowej 

strategii rozwoju sportu w Polsce. W przyjętej w styczniu 2007 roku strategii zostały 

określone zostały priorytety, jednoznaczna wizja rozwoju sportu do 2015 roku. Za główny cel 

strategiczny uznano aktywne i sprawne społeczeństwo. Komisja wnioskuje, aby jednym z 

priorytetów rozwoju sportu w mieście była promocja i wspieranie wszelkich amatorskich 

form aktywności ruchowej i rekreacji, w tym także aktywności ruchowej uczniów.   

Jej zdaniem z podsumowania debaty należało wybrać kierunki rozwoju sportu, które miałyby 

charakter programu . 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż jego zdaniem w debacie nad sportem zabrakło elementów dot. 

finansowania sportu. W jego ocenie największą bolączką MOSiR-u jest zbyt łatwe 

wydawanie pieniędzy i nie zawsze celowe. Z analizy sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Cieszyna w 2012 wynika, że nakłady na kulturę fizyczną to ponad 8 mln zł., w tym 

wydatki na wynagrodzenia i pochodne 1.700 tysięcy zł. Inwestycje pochłonęły 2.600 tysięcy 

złotych. Nakłady na kulturę fizyczną w ostatnich 10 latach wzrosły niemal dziesięciokrotnie, 

niestety nie poszły na za tym wyniki sportowe. Miasto nie popiera sportów masowych, 

finansując dyscypliny niszowe. Kończąc zawnioskował o zabezpieczenie środków 

finansowych dla koszykarzy, którzy awansowali do II ligi. 

 

Halina Bocheńska – zgłosiła następujący wniosek do zestawu wniosków z debaty: zbadanie 

potrzeb mieszkańców Cieszyna z uwzględnieniem kwestii płci i niepełnosprawności. Taki 

wniosek był na debacie przedstawiony, a Rada w głosowaniu zadecyduje, czy go 

wprowadzać, czy też nie. 

W pkt 1 wniosków dot. legislacji zaproponowała wpisać wniosek: stworzenie strategii 

wspierania rozwoju sportu i rekreacji  w Cieszynie do roku 2014, w konsultacjach z 

mieszkańcami Cieszyna. Kolejny wniosek to: wpisanie  do strategii rozwoju miasta Cieszyna 

na lata 2014 – 2020 celów szczegółowych, w dziale cel operacyjny II rozwój kultury 

fizycznej i sportu w mieście Cieszynie.  
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W zakresie wniosków finansowych dodać wniosek: udostępnienie nieodpłatnej,  

ogólnodostępnej działalności sportowo – rekreacyjnej w obiektach MOSiR dla dziewcząt i 

kobiet oraz dotarcie z ofertą do jak najszerszego grona odbiorców np. boks dla chłopców, 

mężczyzn, i dziewcząt. Tutaj jest proponowana współpraca z Klubem Bokserskim z 

Jastrzębia Zdroju. W ramach zapewnienia rekreacji dla wszystkich mieszkańców 

zaproponowała, aby tak jak w innych miastach,  uchwalić kierunki rozwoju sportu w 

Cieszynie i powierzyć je Burmistrzowi Miasta do realizacji. 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do przedstawionego materiału zapytał, co Rada miałaby 

głosować. W jego ocenie powinny to być kierunki rozwoju sportu w mieście, a jakie wnioski 

zostały przedstawione na debacie to wszyscy wiedzą. Jego zdaniem jest to materiał do dalszej 

pracy w branżowej Komisji, która przygotuje np. projekt uchwały w tej sprawie. 

 

Bolesław Zemła – odpowiedział, że Rada będzie głosować skierowanie wniosków do 

realizacji przez Burmistrza Miasta. Ani Komisja OKS, ani Prezydium Rady nie chciało o tym 

decydować bez dyskusji na sesji, bez decyzji Rady. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż uważa, że debata była po to, aby z niej wynikły kierunki 

rozwoju sportu w Cieszynie i nad tym Rada mogłaby głosować. Przedstawiony dzisiaj 

materiał jest do przepracowania i wyłonienia kierunków rozwoju sportu. Zebrane i 

przedstawione dzisiaj wnioski z debaty nie są podsumowaniem debaty. Wszyscy uczestnicy 

debaty powinni byli określić co jest ważne, co jest priorytetem. Złożyła wniosek, aby nie 

głosować omawianego materiału, tylko opracować kierunki rozwoju sportu w Cieszynie. 

 

Eugeniusz Raabe – intencją debaty było to, o czym mówi radna J. Cichomska, a 

przedstawiony materiał do dalszego opracowywania proponuje się przyjąć w drodze 

głosowania. 

 

Alicja Wlach – zabierając głos powiedziała, że debata powinna się zakończyć podjęciem 

przez Radę uchwały w sprawie kierunków rozwoju sportu w Cieszynie i takie kierunki 

powinny zostać wypracowane. 

 

Bolesław Zemła – powiedział, iż uważa, że w dyskusji pojawił się jakby odrębny temat dot. 

podjęcia uchwały w sprawie kierunków rozwoju sportu, wymagający odrębnego spotkania i 

odrębnej dyskusji. Dzisiaj przedstawiona została kwestia realizacji szczegółowych wniosków,  

wynikających wprost z dyskusji na debacie.  

Następnie stwierdził, że jeśli Rada uważa, że materiał jest nietrafiony to można go skierować 

do Komisji OKS do dalszej pracy.  

 

Andrzej Łukasiak – rozwój sportu masowego jest podstawą rozwoju sportu generalnie i od 

tego należy rozpocząć działania. Wyniki sportowe są wtedy jeżeli jest sport masowy. Należy 

wspierać te dyscypliny, które odnoszą sukcesy i włączać się w imprezy masowe. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż nie uważa, że przedstawiony dzisiaj materiał jest 

nietrafiony, ale nie sądzi, żeby Rada mogła nam nimi głosować i skierować je do Burmistrza 

Miasta ponieważ niektórymi wnioskami powinny się zająć branżowe komisje Rady. 

 

Krzysztof Wantulok – złożył wniosek, aby Rada przegłosowała przekazanie wniosków 

właściwej komisji do opracowania. 
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Janina Cichomska – poparła stanowisko, aby wnioski zostały przeanalizowane przez 

poszczególne komisje, które następnie zaproponują Radzie dalsze rozwiązania w tej kwestii. 

 

Eugeniusz Raabe – ponownie zabierając głos powiedział, że kierunki rozwoju sportu powinny 

być opracowane wspólnie przez Radę Sportu, MOSiR i Komisję OKS. Taki wspólnie 

wypracowany dokument będzie miał szansę na realizację zawartych w nim ustaleń.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek radnego K. Wantuloka. 

 

Wniosek został przyjęty 14 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 5 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, że po analizie wniosków przez poszczególne Komisje Rada 

powróci do tematu sportu w mieście. 

 

Ad 8. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do  informacji o wyniku naboru do przedszkoli 

publicznych na rok szkolny 2013/2014. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Eugeniusz Raabe – Komisja Oświaty zapoznała się z informacją i wysłuchała szczegółowych 

wyjaśnień Dyrektora ZOJO. Dostarczony materiał jest szczegółowy, wyczerpujący. Pojawiły 

się pewne niejasności, ale wg wyjaśnień Dyr. ZOJO sytuacja cały czas jest dynamiczna, 

zmieniająca się. Komisja pozytywnie oceniła przedstawioną informację. 

 

Adam Wójtowicz – z informacji wynika, że odrzucono 5 wniosków oraz, że pozostaje jeszcze 

40 wolnych miejsc w przedszkolach mimo nie przyjętych 121 dzieci, poprosił o wyjaśnienie 

tej sytuacji. 

 

Bogdan Ficek Dyr. ZOJO – odpowiedział, że te 5 odrzuconych wniosków to były niepoważne 

propozycje, żarty. Rzeczywiście tak jest, że nie wszystkie dzieci zostały przyjęte, a 

równocześnie pozostało 40 miejsc wolnych. Te wolne miejsca biorą się z dwóch powodów, 

pierwszy to taki, że rodzic wskazał tylko jedno przedszkole i grupę np. sześciolatków, a w 

tym przedszkolu w tej grupie nie było miejsca, drugi powód jest taki,  że utrzymuje się 

rezerwę dla dzieci pięcioletnich i sześcioletnich, które mają obowiązek szkolny i 

przedszkolny, a rodzice np. przeprowadzą się do Cieszyna. Był już taki przypadek, że ktoś 

przeprowadził się do Cieszyna i poinformował, że ma dziecko sześcioletnie, które ma 

obowiązek szkolny. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, co się stanie jeżeli wolne miejsca nie zostaną zapełnione i 

dodatkowo będą jeszcze rezygnacje, czy w związku z tym planuje się likwidację oddziału 

przedszkolnego. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – wyjaśnił procedurę przyjmowania dzieci do 

przedszkoli zwracając uwagę na przedstawione w informacji terminy. Na 13 maja br. liczba 

wszystkich wolnych miejsc, we przedszkolach jest o 50 miejsc większa niż liczba dzieci, 

które rodzice chcieli zapisać do przedszkola publicznego. Aktualnie natomiast jest 6 wolnych 

miejsc w przedszkolach publicznych i są to miejsca te, o których mówił Dyrektor ZOJO. W 

przedszkolach niepublicznych aktualnie jest wolnych 60 miejsc. Na chwilę obecną nie planuje 
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się zamykania oddziałów w przedszkolach publicznych. Po raz pierwszy jest taka sytuacja, że 

liczba miejsc w przedszkolach na terenie Cieszyna jest większa od ilości chętnych. 

 

Andrzej Łukasiak – zwrócił uwagę, że na dzień 13 maja nie przyjęto 89 dzieci do przedszkoli 

publicznych, tak wynika z przedstawionej informacji. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że różnica ilości chętnych do 

przedszkoli, a ilości wolnych miejsc jest na korzyść wolnych miejsc w stosunku do ilości 

dzieci nie zapisanych i wynosi 50. 

 

Ad 9.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części działki nr 48/2 obr. 44 

położonej w rejonie ul. Miarki w Cieszynie.  

Zapytał o opinie do w/w projektu. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – wobec braku innych głosów w dyskusji poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy części działki nr 48/2 obr. 44 położonej w rejonie ul. Miarki w 

Cieszynie Rada podjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 9.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy działki nr 3/329 obr. 69 

położonej przy ul. Narcyzów w Cieszynie. 

Zapytał o opinie do w/w projektu. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Ochrony Środowiska do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – wobec braku innych głosów w dyskusji poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy działki nr 3/329 obr. 69 położonej przy ul. Narcyzów w 

Cieszynie Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 9.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania środków finansowych 

dla Policji. 

Zapytał o opinie do w/w projektu. 
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Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

do projektu uchwały, dodając, że na posiedzeniu Komisji pojawiły się w tej sprawie 

wątpliwości ponieważ 15 tysięcy złotych, o których mowa, nie jest zapisane w budżecie i 

zwiększa deficyt Miasta. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji Rada podjęła 14 głosami 

za, przy 2 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 9.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2013 

rok. 

Poprosił Burmistrza Miasta o omówienie projektu II, który radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poinformował, że  Zamek Cieszyn był realizatorem 

projektu unijnego pn. „Akademia Tradycyjnego Rzemiosła”. Został on sfinansowany 

środkami z budżetu Gminy. W bieżącym roku instytucja kultury otrzymała refundację 

środków wydatkowanych na ten projekt i dokonała zwrotu otrzymanych środków do budżetu 

miasta Cieszyna. Jest to kwota 93.000,00 zł. Otrzymane środki z rozliczenia z Zamkiem 

Cieszyn proponuje się wykorzystać na wydatki w następujący sposób: 

 wkład do spółki gminnej Zakład Gospodarki Komunalnej na remont ogrodzenia 

cmentarza komunalnego przy ul. Kościuszki 70.000,00 zł, 

 rezerwa na grant z przeznaczeniem na uczestnictwo w rozgrywkach II ligi koszykówki 

23.000,00 zł. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały. 

 

Czesław Banot – odnosząc się do propozycji przeznaczenia 23 tys. zł na grant dla 

koszykarzy, po uzyskaniu awansu do II ligi powiedział, że jego zdaniem nad tym 

zagadnieniem trzeba popracować całościowo, a nie symbolicznie. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał dlaczego dopiero w dniu dzisiejszym radni otrzymali projekt II 

uchwały. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiadając radnemu Cz. Banotowi powiedział, 

że do koszykówki całościowo można podejść dopiero w przyszłorocznym budżecie. 

Na pytanie radnego A. Wójtowicza odpowiedział, że dlatego ponieważ koszykarze 

awansowali w miniony weekend.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2013 rok Rada podjęła 15 głosami za, przy 1 

głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących się. 
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Ad 9.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – zwrócił się do Rady o przyjęcie projektu II 

uchwały, który zawiera analogiczne zmiany, jak omówione w projekcie dot.  zmiany budżetu 

Miasta. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji RGF do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt II uchwały. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 

– 2025 Rada podjęła 15 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 10. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do sprawozdania Burmistrza Miasta z działalności w 

okresie między sesjami Rady. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Halina Bocheńska – poprosiła o rozszerzenie informacji dot. zmian w radach nadzorczych 

„Energetyki Cieszyńskiej” i Zakładzie Budynków Miejskich Spółka z o.o. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że w/w zmiany powstały w związku 

z odejściem na emeryturę p. Andrzeja Surzyckiego, byłego już Prezesa EC. 

Pan Damian Hernik  został Prezesem Zarządu Spółki, więc pojawił się wakat w Radzie 

Nadzorczej. Odejście p. A. Surzyckiego na emeryturę wpłynęło również na zmiany w Radzie 

Nadzorczej ZBM. 

 

Ad 11. 

 

Marta Kawulok Wiceprzewodnicząca Rady - przejmując prowadzenie obrad przedstawiła 

zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Następnie zwracała się do radnych z pytaniem, czy otrzymali odpowiedzi na złożone 

wcześniej interpelacje, wnioski i zapytania, czy odpowiedzi są zadawalające i czy życzą sobie 

je skomentować. 

Z rejestrem interpelacji, wniosków i zapytań radnych można się zapoznać w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż odpowiedzi nie są zadawalające, a wręcz uważa, że jedna z 

nich dotycząca wynajmu boiska „Pod Wałką” szkółce bramkarskiej „Sali” jest skandaliczna. 

 

Janina Cichomska – poinformowała Radę, że złożyła wniosek do Wojewody o wszczęcie 

postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Rady Miejskiej Nr 

XXXI/322/13 w sprawie najmu lokali komunalnych. 

Podziękowała za odpowiedź na wniosek dot. zmiany uchwały określającej termin i 

częstotliwość uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W odpowiedzi 
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Burmistrz Miasta informuje, iż przychyla się do wniosku i na sesji czerwcowej będzie zmiana 

tej uchwały. 

 

Czesław Banot – złożył wniosek zawierający wnioski wypływające z debaty na temat sportu 

w mieście. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że zdziwiła go odpowiedź na wniosek w sprawie remontów 

dróg, która mówi, że remonty pozimowe dróg zostaną zakończone dopiero do 10 lipca. 

Pozostałe odpowiedzi są zadawalające. 

 

Eugeniusz Raabe – odniósł się do odpowiedzi na zapytanie w sprawie wizyty w Cieszynie 

przedstawicieli placówek dyplomatycznych. Stwierdził, że reprezentowanie Miasta przez 

Sekretarza Miasta to nie ten szczebel, była to wizyta bardzo ważna, i jego zdaniem Miasto 

powinien reprezentować Burmistrz. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że przedstawiciele placówek 

dyplomatycznych różnych państw byli gośćmi Marszałka Województwa Śląskiego, w 

Cieszynie byli to goście Zamku. Uwagi o nieobecności Burmistrza uważa za nieuzasadnione 

ponieważ na poprzedniej sesji informował Radę o swojej planowanej nieobecności. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, iż w takiej sytuacji zupełnie inaczej stopniują ważność 

wydarzeń w mieście. 

Następnie odniósł się do odpowiedzi na interpelację w sprawie poprawy organizacji 

obchodów Święta Konstytucji 3 Maja. Dwa najważniejsze wydarzenia tego Święta odbywały 

się prawie w tym samym czasie. Żenujące było nagłośnienie uroczystej sesji Rady. Dobrym 

efektem tej interpelacji jest deklaracja Burmistrza, że zostanie zakupiony odpowiedni sprzęt 

nagłaśniający. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek o pozimowe posprzątanie chodników, chodniki do tej pory 

nie zostały posprzątane. Odniosła się również do braku przedstawicieli Miasta na spotkaniu 

dot. przestrzeni publicznej „Ogrody Miejskie” zorganizowanym przez Zamek Cieszyn.  Jej 

zdaniem zabrakło odpowiednich, merytorycznych służb miejskich na tym spotkaniu. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poinformował, że poprosił Przewodniczącego 

Rady, aby pozwolił mu publicznie udzielić odpowiedzi na 2 krótkie zapytania radnych.  

Pierwsze zapytanie to zapytanie p. Haliny Bocheńskiej dot. planów zagospodarowania 

budynku przy ul. Stawowej 14, w którym obecnie mieści się siedziba Alternatywnej Szkoły 

Podstawowej. Remont położonego obok targowiska rolnego przebiega planowo i niedługo się 

zakończy. W międzyczasie Szkoła wypowiedziała ogród, a od miesiąca września również 

budynek szkoły. W związku z powyższym zamierza cały ten teren w przyszłości przeznaczyć 

pod targowisko. Pojawiła się również możliwość, ponieważ Energetyka Cieszyńska 

zlikwidowała kanał ciepłowniczy, odnowić chodnik łączący ul. Stawową z ul. Sarkandra i 

zapewnić komunikację dla pieszych. Te propozycję przedstawi na najbliższej sesji. Rozpoczął 

również rozmowy z PSS-em i jeżeli się te rozmowy powiodą to PSS przekaże w jakiś sposób 

Miastu teren leżący między ul. Stawową a łukiem ul. Sarkandra, co spowodowałoby, że cały 

ten duży teren Miasto mogłoby przeznaczyć pod inwestycje, ma na myśli targowisko. Jeżeli 

chodzi o pytanie dot. kosztów, to na nie będzie mógł odpowiedzieć dopiero w okolicach 

września. 

Drugie zapytanie złożył radny Andrzej Łukasiak i dotyczyło ono utrzymania estetyki i 

porządku na brzegach Olzy oraz terenu rekreacyjnego przy Al. J. Łyska. 
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Tereny, o którym mowa w zapytaniu są ciągle objęte gwarancją wykonawcy. W miniony 

poniedziałek odbyła się tam wizja lokalna z udziałem Wykonawcy. Stwierdzono dużo robót 

gwarancyjnych , które ten Wykonawca musi wykonać. Szacuje się, że koszt tych robót może 

dojść do nawet 30 tys. zł. Wykonawca otrzymał termin 7.dniowy na naprawę wszystkich 

niedociągnięć i jeżeli się z tego nie wywiąże, to wtedy te roboty zostaną wykonane przez 

Miasto z zabezpieczenia umowy. Dopóki procedura nie zostanie wyczerpana to nie można 

tam posłać żadnej firmy, która by ten teren wykosiła ponieważ nie można byłoby później 

domagać się gwarancji. 

 

Ad 12. 

 

Halina Bocheńska Wiceprzewodnicząca Rady – przedstawiła wnioski komisji i klubów 

radnych, prosząc przewodniczących o wyrażenie opinii co do uzyskanych na nie odpowiedzi.  

Komisja UAZ wnioskowała w sprawie zagospodarowania stoku „Cieślarówka” oraz planu 

przeciwpowodziowego zlewni rzeki Olzy. 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do odpowiedzi na w/w wnioski poinformował, że Komisja 

złożyła kolejny wniosek w sprawie zagospodarowania „Cieślarówki”. Następnie odczytał 

wniosek Komisji w sprawie uhonorowania osoby Pawła Niemca, pierwszego lotnika z 

Cieszyna. 

 

Halina Bocheńska – w oparciu o w/w wniosek Komisji UAZ przedstawiła projekt stanowiska 

w sprawie uhonorowania osoby Pawła Niemca. 

 

Eugeniusz Raabe – zabierając głos poinformował Radę, że w dniu 28 maja br. o godz. 17
00

 w 

siedzibie Książnicy Cieszyńskiej odbędzie się promocja książki p. Piotra Sikory pt. „Jeden z 

niewielu. Paweł Niemiec – myśliwiec z Cieszyna”. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt stanowiska. 

 

Rada Miejska jednogłośnie, 28 głosami za, przyjęła stanowisko w sprawie uhonorowania  

osoby Pawła Niemca. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski Komisji Zdrowia w sprawie realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie, 

wniosek w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej w Cieszynie na rok 2012 dla Gminy 

Cieszyna oraz wniosek dot. Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja nie wniosła uwag do otrzymanych 

odpowiedzi. Ponadto poinformował, że Komisja w sprawie obniżek stawek czynszowych 

postanowiła wnioskować do Rady Miejskiej, do Komisji Gospodarki Komunalnej o zajęcie 

się tym problemem gdyż to Rada decyduje o zastosowaniu obniżenia stawek czynszowych. 

Problem dotyczy dodatków mieszkaniowych. Komisja ZOP uważa, że zastosowanie 

wyższych obniżek czynszu u osób, które tego najbardziej potrzebują przełoży się na kwoty, 

które MOPS wypłaca w postaci dodatków mieszkaniowych. Wniosek zostanie złożony na 

piśmie. 
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Halina Bocheńska – Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów wnioskowała w sprawie 

powrócenia do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmiany wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych dla nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 Karta Nauczyciela. 

 

Maria Liwczak – przypomniała, że Rada nie podjęła uchwały w tej sprawie. Przedstawiła 

otrzymaną odpowiedź i poinformowała, że w dniu 3 czerwca br. o godz. 14,30 odbędzie się 

wspólne posiedzenie Komisji RGF z Komisją Oświaty poświęcone temu tematowi.  

 

Halina Bocheńska – zwracając się do Burmistrza Miasta zapytała dlaczego w odpowiedzi dla 

Komisji Finansów jest informacja, że dla pedagogów wzrost liczby godzin dydaktycznych 

będzie o 52,04 na tydzień, jeżeli w odpowiedzi dla Komisji Oświaty różnica między 

godzinami aktualnie realizowanymi, a godzinami które są proponowane przez dyrektorów, 

wynosi 34 godziny.  

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek -  odpowiedział, że przeliczy te godziny i udzieli 

precyzyjnej odpowiedzi. 

 

Halina Bocheńska –przedstawiła 3 wnioski Komisji Oświaty. 

Komisja wnioskowała w sprawie ilości dzieci objętych pomocą psychologiczną, 

logopedyczną i pedagoga i ilości zatrudnionych realizujących tę opiekę. 

Kolejne wnioski dot. wizytacji Komisji OKS w Przedszkolu Nr 9 przy ul. Bucewicza oraz w 

Przedszkolu Nr 19 przy ul. Skrajnej. 

 

Wiesława Górska Naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami – udzieliła dodatkowych 

informacji na temat oddania w trwały zarząd nieruchomości na której usytuowane jest 

Przedszkole Nr 19. 

 

 Halina Bocheńska – poinformowała, że Klub Radnych „Niezależni” złożył 2 wnioski. Jeden 

wniosek jeszcze oczekuje na odpowiedź. Na drugi wniosek dot. terenów przy Przedszkolu Nr 

19 odpowiedź została zaprezentowana przez Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Klub przyjmuje ją do wiadomości. 

 

Kazimierz Kabiesz –poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisja Gospodarki 

Komunalnej Komisja wysłuchała wyjaśnień I Z-cy Burmistrza Miasta p. J. Matuszka oraz 

Naczelnika Wydziału ZP p. A. Smoczyńskiego odnośnie zaawansowania prac związanych z 

przebudową kanalizacji w Cieszynie. Postęp prac nie wygląda optymistycznie i w związku z 

tym Komisja złoży wniosek, aby przy głównych wjazdach do miasta umieścić tablice 

informacyjne, które będą mówić o tym co się w mieście dzieje. Należy też przeprosić za 

niedogodności powstałe wskutek przebudowy kanalizacji. Kończąc zaproponował, aby ten 

wniosek został zrealizowany jak najszybciej, tym bardziej, że inwestycja ta będzie się niestety 

przedłużała. 

 

Ad 13. 

 

Bolesław Zemła – zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

 

Halina Bocheńska – w imieniu Klubu Radnych „Niezależni” oraz grupy radnych złożyła 

oświadczenie w sprawie organizacji uroczystości Święta Konstytucji 3 Maja. 
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Eugeniusz Raabe – dodał, że podczas uroczystości nie usłyszano hymnu państwowego, przy 

wręczaniu nagród Miasta w dziedzinie sportu, nie było przedstawicieli Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji. 

 

Alicja Wlach – wyraziła swoją dezaprobatę wobec nie organizowania przez Miasto świąt 

państwowych 1 Maja i 2 Maja. 

 

Czesław Banot – złożył oświadczenie dot. braku udziału przedstawicieli władz Miasta w 

zorganizowanym przez Grupę Żywiec Bracki Browar Zamkowy dialogu społecznym z 

organizacjami, mieszkańcami i przedstawicielami samorządu. 

 

Andrzej Łukasiak – złożył oświadczenie dot. nie podwyższenia pensum godzin do 28 

terapeutów, specjalistów cieszyńskich szkół podstawowych i gimnazjów. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił pismo Burmistrza Miasta, w którym  zwraca się do Rady z 

prośbą o zajęcie stanowiska w sprawie budowy budynków z mieszkaniami socjalnymi przy 

ul. Wiślańskiej.  

Odczytał treść projektu stanowiska w tej sprawie. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki nie wypracowała stanowiska 

ponieważ Rada już raz przyjęła stanowisko w sprawie budowy mieszkań socjalnych przy ul. 

Wiślańskiej. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – wyjaśnił, że pierwsze stanowisko było 

stanowiskiem intencyjnym, dzisiaj chodzi o nabycie przez Gminę Cieszyn nieruchomości i 

przydziału mieszkania komunalnego poza kolejnością. 

 

Adam Wójtowicz – dodał, że jeżeli Rada zaaprobowała miejsce przy ul. Wiślańskiej to 

Burmistrz Miasta nie musi już pytać o każdy swój kolejny krok, tylko realizować przyjęte 

przez Radę Stanowisko. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek– stwierdził, iż w takiej sytuacji rozumie, że ma wolną 

rękę. 

 

Andrzej Łukasiak – opowiedział się z przyjęciem proponowanego stanowiska. W piśmie do 

Rady Miejskiej Burmistrz Miasta informuje Radę o postępie działań w tym zakresie. 

 

Adam Wójtowicz – odpowiedział, że Komisja Urbanistyki nie neguje przedstawionej 

informacji, ale pyta dlaczego ma podejmować stanowisko w stosunku do informacji. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, czy został uzgodniony termin do kiedy właściciel 

nieruchomości wyburzy stojący tam budynek, co będzie miało wpływ na termin rozpoczęcia 

inwestycji. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że budynek zostanie wyburzony na 

koszt właściciela, termin zostanie uzgodniony w negocjacjach.  

 

Bolesław Zemła – po wyczerpaniu się dyskusji poddał  projekt stanowiska pod głosowanie. 
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Stanowisko w sprawie nabycia nieruchomości oznaczonej jako działka nr 17 obr. 74 o pow. 

3041 m², położonej w Cieszynie przy ul. Wiślańskiej 25 w celu wybudowania budynku 

z mieszkaniami socjalnymi Rada podjęła 15 głosami za, przy 5 głosach wstrzymujących się. 

 

Bolesław Zemła – poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynęło do Rady Miejskiej pismo 

Burmistrza Miasta, w którym zwraca się o podjęcie stanowiska dot. udziału Gminy Cieszyn w 

programie KAWKA. W ramach tego programu Gmina może wystąpić o dofinansowanie na 

zadania inwestycyjne mające na celu likwidację niskiej emisji. Wnioski do programu można 

składać do 28 czerwca 2013 r. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – poinformował Radę, że chodzi tutaj o zamianę 

ogrzewania węglowego na c.o. w 10 budynkach. Istnieje możliwość uzyskania 

dofinansowania w wysokości 45% kosztów kwalifikowanych. Dofinansowanie nie obejmuje 

ciepłej wody użytkowej oraz części instalacji wspólnej, która nie zastępuje zmiany systemu 

ogrzewania z węglowego na c.o. Dofinansowanie składa się z dotacji i pożyczki. 

Przedstawione budynki w projekcie stanowiska wytypował Zakład Budynków Miejskich 

Spółka z o.o.  

 

Olgierd Lizoń – poparł propozycję przyjęcia stanowiska. 

 

Alicja Wlach – również poparła propozycję przyjęcia stanowiska. 

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek o przejście do głosowania. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał dlaczego Rada dopiero dzisiaj została poinformowana o 

możliwości przystąpienia do programu, dlaczego takiej informacji nie otrzymała wcześniej. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że dopiero w poniedziałek, 20 maja 

WFOŚiGW przekazał Miastu konkretną informację w tej sprawie, a wniosek należy złożyć do 

28 czerwca, czyli na następny dzień po planowanej sesji czerwcowej. 

 

Bolesław Zemła – po wyczerpaniu się dyskusji poddał  projekt stanowiska pod głosowanie. 

 

Stanowisko w sprawie wszczęcia prac przygotowawczych mających na celu złożenie wniosku 

do programu KAWKA Rada podjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady Miejskiej; 

 

- Radny, Pan Adam Wójtowicz złożył na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej 

oświadczenie, w którym informuje, iż rezygnuje z członkostwa i funkcji przewodniczącego 

Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. 

- Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej Czesław Gluza złożył Radzie Miejskiej życzenia z 

okazji Dnia Samorządu Terytorialnego. 

- Burmistrz Miasta 8 maja br. przekazał do Rady Miejskiej sprawozdania finansowe 

dotyczące budżetu 2012 roku, sprawozdanie to wszyscy radni otrzymali, będzie ono 

rozpatrywane na sesji czerwcowej. 

- w dniu 28 maja br. o godz. 13,00 odbędzie się XXXIII sesja Rady Powiatu Cieszyńskiego. 

 

Następnie szerzej omówił apel  II Wicewojewody Śląskiego o udzielenie Polakom 

pozostałym na Wschodzie pomocy w repatriacji. Burmistrz Miasta w piśmie do Rady  
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poinformował, że w obecnej chwili, z uwagi na konieczność zapewnienia repatriantom 

mieszkania oraz źródła utrzymania podjęcie takiego zobowiązania przez Gminę byłoby zbyt 

dużym obciążeniem finansowym.  

 

Kazimierz Kawulok – stwierdził, iż nie rozumie postawy, która mówi o odmowie przyjęcia 

repatriantów i zaapelował do Rady o wyrażenie zgody na przyjęcie polskiej rodziny do 

Cieszyna. 

 

Krzysztof Herok – również opowiedział się za przyjęciem do Cieszyna polskiej rodziny ze 

Wschodu. 

 

Krzysztof Kasztura – także opowiedział się za przyjęciem do Cieszyna polskiej rodziny ze 

Wschodu. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie propozycję przyjęcia do Cieszyna repatriantów. 

 

Za przyjęciem do Cieszyna repatriantów, polskiej rodziny ze Wschody głosowało 19 radnych, 

2 radnych wstrzymała się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż takie stanowisko Rady zostanie przekazane Burmistrzowi 

Miasta z prośbą o podjęcie dalszych czynności. 

Kontynuując przedstawił kolejne sprawy, które wpłynęły do Rady Miejskiej; 

 

- odczytał informację Burmistrza Miasta o sposobie załatwienia skargi Pana Bogusława 

Słupczyńskiego na zachowanie i działanie inspektora Biura Kontroli Urzędu Miejskiego. W 

informacji Burmistrz stwierdza, że w wyniku podjętych czynności wynikających z procedury 

rozpatrywania skarg i wniosków nie stwierdził niezgodności postępowania inspektora z 

obowiązującymi przepisami. 

- Wojewoda Śląski przesłał zawiadomienie o wszczęciu postępowania zmierzającego do 

stwierdzenia nieważności uchwały w sprawie zapewnienia obsługi prawnej Radzie Miejskiej 

niezależnej od obsługi prawnej Urzędu Miejskiego. 

 

Krzysztof Herok – odnosząc się do zawiadomienia Wojewody stwierdził, że Burmistrz Miasta 

w ramach dobrej współpracy z Radą mimo tego może zatrudnić radcę prawnego do obsługi 

Rady Miejskiej.  

 

Bolesław Zemła – kolejne pisma to; 

 

- do Rady wpłynęła comiesięczna informacja o stopniu zaawansowania realizacji projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. Wszyscy radni tę 

informację otrzymali. 

- Burmistrz Miasta zaprasza przedstawicieli Rady do udziału w pracach nad projektem 

Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 2014. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie się chętnych radnych. 

Do udziału w pracach nad projektem Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi zgłosili się radni: Janina Cichomska, Krzysztof Herok i Czesław Banot. 

 

Następne pisma, które wpłynęły do Rady to; 
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- Spółdzielnia Mieszkaniowa „Osiedle Piastowskie” pismem z dnia 17 maja 2013 r. wezwała 

Radę Miejską do usunięcia naruszenia prawa poprzez zmianę uchwały w sprawie określenia 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wezwanie zostało skierowane do radcy prawnego z prośbą o opinię prawną oraz do 

Burmistrza Miasta 

- Pani Irena Plisz złożyła do Rady Miejskiej zażalenie na pracowników Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w związku z nie uzyskaniem odszkodowania za szkody poniesione w 

czasie powodzi w 2010 roku. Sprawa ta została skierowana do Burmistrza Miasta z prośbą o 

zajęcie stanowiska, 

- Państwo Janina i Jerzy Liwarowscy zwrócili się do Rady Miejskiej pismem z dnia 25 

kwietnia br. o pomoc w rozwiązaniu problemu dotyczącego doprowadzenia wody do budynku 

mieszkalnego przy ul. Zamarskiej w Cieszynie oraz sąsiednich budynków. Sprawa ta była 

omawiana na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej w dniu 21 maja br., gdzie zapadły 

ustalenia pomiędzy Burmistrzem Miasta a pp. Liwarowskimi, 

- Adwokaci Nocznicki i Gabriel przesłali do wiadomości Rady Miejskiej uwagi do projektu 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 

Cieszyna, skierowane do burmistrza Miasta, 

- Kancelaria Rzeczoznawcy Majątkowego Krzysztofa Brody również skierowała do 

Burmistrza Miasta uwagi do Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta. Kopia pisma została przekazana do Rady Miejskiej, 

- Zespół Szkół Ekonomiczno-Gastronomicznych zwrócił się do Burmistrza Miasta z prośbą o 

udostępnienie kalkulacji, która posłużyła do ustalenia stawek przy odbiorze odpadów 

komunalnych, pismo to zostało skierowane do wiadomości Rady Miejskiej, 

- Pan Jan Foltyn w piśmie z dnia 12 maja br. przesłał do Rady Miejskiej uwagi dot. m.in. 

stanu kamienic w mieście.  

 

Alicja Wlach – wracają do programu KAWKA zapytała dlaczego budynek, bez udziałów 

Gminy Cieszyn, przy ul. Żwirki i Wigury 10 został włączony do tego programu. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta – Jan Matuszek – odpowiedział, że według posiadanych informacji 

jeżeli ma zostać złożony wniosek zbiorczy, to wnioskodawcą może być tylko Gmina. 

Indywidualnie wnioski mogą być składane przez zarządców budynków, w oderwaniu od 

innych wniosków. Drugi partner „Energetyka Cieszyńska” chce aby wniosek objął jeden 

obszar, czyli ulicę Górna i ulicę Żwirki i Wigury. Gmina z tego tytułu nie będzie ponosić 

kosztów. 

 

Adam Wójtowicz – zabierając głos zapytał dlaczego Cieszyn zdecydował się na rozliczanie 

się z firmą, która będzie odbierać śmieci wg tonażu, a nie według ilości osób, czyli zgodnie z 

uchwałą Rady Miejskiej.  

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poprosił o udzielenie głosu II Z-cy. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – odpowiedział, że został przyjęty taki model, który 

przyjęty został w części gmin. 27 maja br. to jest data końcowa zbierania ofert, oferty zostaną 

przeanalizowane, przetarg zostanie rozstrzygnięty tak, aby Miasto w połowie czerwca mogło 

podpisać umowę. Terminy faktycznie są napięte, ale zrobione zostanie wszystko żeby tych 

terminów dochować. 
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Krzysztof Herok – zapytał co się stanie jeżeli jakaś firma odwoła się od rozstrzygnięcia 

przetargowego i cały proces ulegnie wydłużeniu. Kto wtedy od 1 lipca będzie odbierał śmieci 

w mieście.  

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – odpowiedział, że nie przewidują takiego 

scenariusza, choć można założyć, że ktoś będzie się odwoływał. Miasto dołoży wszelkich 

starań, aby takie zdarzenie nie miało miejsca. 

 

Olgierd Lizoń – zabierając głos poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał informację na 

temat Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Informacja jest nieautoryzowana, 

co zawsze może poddawać w wątpić  prawdziwość zawartej w niej faktów. Podobno Gmina 

Cieszyna ma przeznaczyć 400 tys. zł na taki punkt i ma go prowadzić Zakład Gospodarki 

Komunalnej Spółka z o.o. w Cieszynie. Zapytał, czy to są fakty, czy plotki, czy tezy 

zatroskanego mieszkańca. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odnosząc się do wypowiedzi radnego Ol. Lizonia 

powiedział, że taka informacja została rozłożona wśród radnych. Jest to pismo bez podpisu, 

czyli typowy anonim. Jeżeli dotrze ono do niego podpisane, lub zapytanie w tej sprawie złoży 

ktoś z radnych to na pewno  udzieli odpowiedzi. 

 

Olgierd Lizoń – stwierdził, że to nie jest anonim, że to Olgierd Lizoń się pyta, jaka jest kwota 

przeznaczona na Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, czy to jest kwota 400 

ty. zł. 

 

Krzysztof Herok – powiedział, że kwota 400 tys. zł nie jest wzięta z sufitu, bo ona się już 

pojawiała w momencie kiedy Rada pracowała nad projektami uchwał śmieciowych. Była ona 

podawana przez Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska. Na pytanie na ten temat na 

posiedzeniu Komisji Finansów Naczelnik odpowiedział, że ZGK przygotowuje ofertę ile by 

kosztowało prowadzenie takiego punktu. Kończąc zapytał, czy Burmistrz z takim zapytaniem 

ofertowym wystąpił również do innych przedsiębiorstw, które mogłyby tę usługę 

wykonywać, bo może się okazać, że będzie o wiele tańsza. 
 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – dodał, że PSZOK wymaga ściśle określonego 

miejsca i ponownie poprosił o oddanie głosu II Zastępcy. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – odpowiedział, iż faktycznie Zakład Gospodarki 

Komunalnej, czyli Spółka Gminy przygotowuje ofertę związaną z prowadzeniem w/w 

punktu. Taki punkt w dotychczasowej formie jest prowadzony przez ZGK na ul. 

Motokrosowej i jest to jedyny punkt w Cieszynie. Koszty związane z prowadzeniem tego 

punktu wiążą się nie tylko z godzinami otwarcia i ilością osób tam zatrudnionych, ale i z 

zakresem w jakim ten punkt będzie działał. Jeżeli te koszty okażą się dla Gminy zbyt duże to 

oczywiście istnieje możliwość wybrania w trybie przetargowym innej lokalizacji, innego 

punktu. Na dzień dzisiejszy jest to jedyny punkt na mapie Cieszyna, który funkcjonuje w 

ramach miejskiej Spółki. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż już wiadomo, że ten punkt będzie dużo kosztować, bo na 

śmieciach segregowanych ZGK traci. Wielokrotnie Prezes Spółki mówił, że jest to dla Spółki 

deficytowe, co było dziwne ponieważ inne firmy na tym potrafią zarabiać. Następnie poprosił 

o wskazanie w której gminie ustalono opłatę od osoby, a w przetargu będzie rozliczanie z 
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firmą tonażowo. Zapytał również dlaczego Miasto zdecydowało się nie wpisywać w przetarg 

obsługi punktu selektywnej zbiórki odpadów, w ramach kwoty przetargowej. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – odpowiedział, że Burmistrz Miasta odpowie na 

piśmie i wskaże gminy, gdzie takie rozwiązanie miało miejsce. Z prostej przyczyny Gmina 

nie zdecydowała się poddać procedurze przetargowej, a mianowicie takiej, że tym punktem 

już dzisiaj dysponuje. Druga przyczyna to tak, że ustawa o gospodarce odpadami nie 

przewiduje konieczności wyboru tego punktu w trybie przetargowym. 

 

Krzysztof Herok – odnosząc się do wypowiedzi II Z-cy Burmistrza Miasta powiedział, że 

ustawa nie przewiduje, ale też nie zabrania ogłoszenia przetargu. Następnie stwierdził, iż 

chciałaby uzyskać takie zapewnienie, że przed przyjęciem oferty ZGK będą otworzone oferty 

innych oferentów w sprawie prowadzenia Punktu, po to żeby było jakieś porównanie ofert, bo 

skąd będzie wiadomo, że oferta ZGK jest za wysoka lub w sam raz.  

Dalej zapytał, czy ktoś reprezentował Cieszyn na V Forum Gospodarczym w Katowicach. 

 

Alicja Wlach – jej zdaniem rozliczanie się od tonażu odebranych śmieci jest korzystne dla 

Gminy ponieważ  lepiej się rozliczać od rzeczywistej ilości śmieci niż od osoby bo wtedy nie 

ma motywacji do obniżania kosztów. 

 

Krzysztof Herok – odpowiedział, że nie wie, czy to dla Gminy okaże się korzystne jeżeli 

zapewniano radnych, że przez pierwsze 2 lata można się spodziewać bardzo dużej ilości 

śmieci. 

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, iż jego zdaniem przy takim systemie rozliczania będą 

pozostawały pewne fundusze na plusie. Następnie zapytał, czy są jeszcze na terenie Cieszyna 

firmy, które mają pomysł na segregowanie śmieci i ewentualnie jaką kwotę proponują za 

prowadzenie takiego punktu.  

 

Adam Wójtowicz – spodziewa się, że śmieci w rozliczeniu będzie dużo więcej generowanych 

i trzeba będzie podnosić opłaty. Gdyby byłoby ich mniej to pytanie, co zrobić z tymi 

środkami finansowymi, które zostały bo one nie mogą iść na nic innego niż tylko śmieci. 

Następnie zapytał o stan realizacji projektu kanalizacji, czy coś wiadomo na ten temat, że 

termin realizacji tego zadania będzie przesuwany, jeżeli tak to o ile. W jakim terminie będą 

realizowane prace na drogach miasta, zniszczonych podczas budowy kanalizacji. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poprosił o zadanie pytania na piśmie żeby móc 

udzielić wyczerpującej odpowiedzi. 

 

Adam Wójtowicz – odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza Miasta stwierdził po co w takiej 

sytuacji są w porządku obrad sprawy różne jeżeli nie można prowadzić dyskusji i na proste 

pytania nie można uzyskać odpowiedzi. 

 

Halina Bocheńska – zapytała, w jaki sposób będzie sprawdzany odbierany tonaż śmieci, bo 

jeżeli naliczenie byłoby od osoby, to jest to proste do sprawdzenia. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – śmieci będą musiały być ważone, ale nie jest w 

stanie odpowiedzieć na zbyt szczegółowe pytania bez obecności naczelnika Wydziału 

Ochrony Środowiska, a chciałby udzielić precyzyjnej i pełnej odpowiedzi. 
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Alicja Wlach – zapytała, czy w związku z tym, że PSZOK będzie prowadził ZGK to, czy 

dalej będą funkcjonowały rozlokowane w mieście gniazda dzwonów do zbiórki odpadów 

segregowanych. Czy istniej opcja zwiększenia ilość tych gniazd, o czym mówi ustawa o 

gospodarce odpadami. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – odpowiedział, że punkt selektywnej zbiórki 

odpadów jest punktem stacjonarnym i zakłada się, że dalej będzie mieścił się na przy  

Motokrosowej, tam gdzie mieści się dzisiaj. Dzwony będzie wystawiała firma, która wygra 

przetarg Będzie zbierała odpady segregowane w workach i będzie obsługiwała również 

system dzwonowy. Jest to system najbardziej ceniony przez mieszkańców.  

 

Adam Wójtowicz – zapytał po co w przetargu i siwz jest zapisane, że firma wygrywająca 

przetarg ma zaopatrywać mieszkańców w worki z kodami kreskowymi, co podwyższy kwotę 

obsługi wywozu śmieci, skoro można segregować w dzwonach. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – wyjaśnił, iż system, który przyjęto zakłada, że 

segreguje się w workach i jest to podstawowy system segregacji. Dzwony są systemem 

uzupełniającym. Kody kreskowe wprowadzono po to, aby docelowo identyfikować worki z 

odpadami już posegregowanymi i przypisywać je konkretnej nieruchomości. W blokach 

będzie utrzymany dotychczasowy system segregacji, który sprawdza się w spółdzielniach 

mieszkaniowych. Są wydzielone miejsca do składowania odpadów segregowanych oraz 

dzwony. System workowy przewidziany jest przede wszystkim dla domów jednorodzinnych. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – na pytanie  radnego A. Łukasiaka odpowiedział, że 

za teren campingu odpowiada dzierżawca, który wygrał przetarg i prowadzi tam działalność 

gospodarczą.  

Następnie poinformował Radę, że dzięki pasjonatom udało się odzyskać kawałki 

oryginalnych starych szyn tramwajowych. Szyny zostały wstawione w płytę rynku, w miejscu 

gdzie kiedyś była tzw. mijanka. W niedzielę 26 maja br. o godz. 13
oo

 nastąpi odsłonięcie 

tablicy pamiątkowej. Zaprosił radnych do spotkania na rynku. 
 

Ad 14. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Bolesław Zemła, zamknął obrady 

trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący 

Monika Praski       Rady Miejskiej Cieszyna  

         Bolesław Zemła 

      

 

 


